
Květnovémistrovství světa v hokeji, které se hraje v Česku, už zná podobu cenných kovů.
V návrhu designérky Kateřiny Handlové se zrcadlí rozbruslený led a tvarem puk. STRANA 11

ČT
K

V novém slovenském
filmu Fentasy hraje
také David Švehlík.
Snímek je založen na
skutečné události. STRANA 6

inzerce
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Rozluští šifry. K vidění bude i Enigma
Originál přenosného šifrovacího přístroje Enigma (na snímku vpravo) je ozdobou
výstavy, která se otevře zítra v Technickémmuzeu Brno. Je věnovaná kryptologii,
tvoří ji exponáty ze světa šifrování, kódování, sledování a odposlechů. Přístroje
Enigma sloužily k šifrování komunikace mezi německými jednotkami a velením.
Kód stroje prolomili už v roce 1932 Poláci, a to za pomocí informací německého
špiona. Za války pak úspěšně četli tajné depeše nepřítele britští kryptoanalytikové.
Na snímku nahoře je fotografický přístroj Fotosnaiper Zenit. ČTK

2x
ČT

K

Tradice
Krojovaný průvod v čele s dětmi
z národopisného souboru Malý Má-
nes odnesl figurínu smrtky z cen-
tra města a zapálenou ji hodil do
Mlýnského potoka. Zvyk vynášení
smrtky je velmi starý, pochází
z doby daleko před křesťanstvím.

Jeho smyslem je rozloučit se nejen
se zimou, ale také se vším trápe-
ním, které nás sužuje. Smrtka
měla různá označení, říkalo se jí
Morana, Mořena, Smrtka, Smrťák,
Mařena, Morena či Smrtholka.

Už létají motýli
Podle Českého svazu ochránců
přírody je letos možné díky neob-
vykle teplému počasí v přírodě po-
zorovat motýly již od poloviny
února. Normálně vylétají až začát-
kem března. Svaz, který letošní
rok vyhlásil Rokemmotýlů, chce
pomocí osvětové kampaně upozor-
nit na to, že motýli z krajiny mizí,
a na to, jak je lze ochránit. ČTK

Tajemství menopauzy.
Vyskytuje se jen u lidí
a některých mořských
savců. Proč?
Menopauza souvisí s delším životem
některých druhů kytovců. Umožňuje
jim starat se o potomky a zvýšit tak je-
jich šance na přežití, informoval ser-
ver BBCNews s odkazemna studii pu-
blikovanou v odborném časopise Na-
ture. Menopauza se vyskytuje pouze
u lidí a některých mořských savců.
Většina živočišných druhů se roz-
množuje až do smrti. Hlavní autor vý-
zkumuSamEllis z univerzity v anglic-
kém Exeteru uvedl, že u některých
druhů velryb delší životmatek a babi-
ček vede k podpoře ostatních členů
rodiny ještě dlouho po skončení je-
jich vlastního reprodukčního života.
„Stejné vzorce vidíme i u lidské spo-
lečnosti, ve které ženy mají podobné

reprodukční období jako naši příbuz-
ní primáti. Ženy ale mají mnohem
delší život,“ sdělil Ellis.
Vědci porovnávali délku života

32 druhů mořských savců. Zjistili, že
samice těch s menopauzou žijí zhru-
ba o 40 let déle než ostatní ozubení
kytovci. Mezi těmi, u kterých k tomu-
to jevu dochází, jsou narval, běluha,
kosatka černá, kosatka dravá a kulo-
hlavec Sieboldův. Například kosatky
dravé žijí v matriarchálních uskupe-
ních a právěmenopauza jimumožňu-
je trávit více času s potomky. Starší sa-
mice mají nejspíše klíčové znalosti
o zdrojích potravy, které mohou
ovlivnit přežití ostatních. „Studie
o kytovcích naznačuje pravděpodob-
nost, že menopauza vznikla u lidí
pod stejným tlakem, tedy aby vznik-
la role užitečné babičky a zároveň
aby se snížila reprodukční konkuren-
ce mezi generacemi,“ uvedla Rebec-
ca Seerová z Londýnské školy hy-
gieny a tropické medicíny. ČTK

Odnesli figurínu smrtky ČTK

300
Veterináři s policií odhalili v pražské tržnici
Sapa ilegální zapáchající sklad potravin. Bylo
v něm 300 kilogramů masa neznámého půvo-
du. Našla se i kachní vejce se zárodkem. Provo-
zovateli hrozí pokuta až 50 milionů korun. ČTK

Samice kosatek
jsou jako ženy

Na jaře plánuji komplexní rekonstrukci
domu. Co bychměl zohlednit při
výběrumateriálu a jemožné na
tloušťce izolace ušetřit?

PORADNA

Odpovídá Ing. arch. Tereza Vojancová ze společnosti URSA

Materiály pro zateplení domu se
liší izolační schopností, která se měří
tzv. součinitelem tepelné vodivosti
– lambda (λD). Lambda určuje schop-
nost materiálu vést tepelnou energii
a čím nižší je její hodnota, tím lépe
materiál izoluje. Kromě tohomá souči-
nitel tepelné vodivosti vliv také name-
chanické vlastnosti izolace. Minerální
izolace s nižší lambdou bývají pevnější
a těžší, což může být užitečné napří-
klad u svislých stěn v dřevostavbách
nebo u příček, kde je důležité, abyma-
teriál držel namístě a nesesedal. Jinde,
například u zateplení podlah v pod-
kroví, ale můžete použít izolaci s vyšší
lambdou, čímž mnohdy ušetříte klid-

ně i polovinu nákladů. Optimalizací tloušťky izolace tak lze skutečně dosáhnout
až polovičních úspor. Obecně platí, že pokud budou izolace dosahovat stejného
tepelného odporu, budou mít stejnou izolační schopnost i za menší cenu.

Účinná izolace pak nejen snižuje náklady na energie, ale přispívá také k celko-
vému komfortu bydlení. Pro komplexní zateplení domu mohu doporučit napří-
kladminerální izolaci URSA GLASSWOOL nebo URSA PUREONE či foukanou izolaci
URSA Pure Floc, které nejenminimalizují tepelné ztráty, ale také zlepšují zvukovou
izolaci a jsou nehořlavé. Vždy je však třeba zohlednit konkrétní stavbu, proto do-
poručuji konzultaci s odborníkem, který vám pomůže vypočítat potřebnou tloušť-
ku materiálu a poradí vám, jak přizpůsobit izolaci přesně potřebám vašeho domu.

Více informací na www.ursa.cz.

Tereza Vojancová
vystudovala na
stavební fakultě
ČVUT v Praze
obor Architektu-
ra a stavitelství.
Z toho rok magi-
sterského studia
absolvovala na

University of Strathclyde v Glasgow.
V současné době pracuje ve společnosti
URSA na pozici technický poradce, a to
již více než 6 let. Její hlavní náplní práce
je pomáhat zákazníkům správně vyřešit
jejich skladby konstrukcí a poradit
s výběrem vhodného materiálu.

MASO NEZNÁMÉHO PŮVODU

KRÁTCE

inzerce
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Řada pacientů při-
chází do ordinace již
„řádně poučena“.
Někdo konzultuje
příznaky s „dr. Goog-
lem“, jiný sáhne po
ohmataných kni-
hách o nemocech.

Česko nyní zneklidňuje až
„pandemická“ situace kolem
černého kašle. Jedná se o plic-
ní onemocnění, které lze, po-
kud znáte dobře příznaky,
svým způsobem odhalit už
před návštěvou specializova-
né ordinace.

Dávivý kašel přecházející
až do zvuku podobnému ko-
krhání, pocit knedlíku
v krku. Ale i tak se vyplatí po-
čkat na verdikt odborníka. Po-
někud ve stínu tohoto kašle
je nyní tuberkulóza (TBC).

„Chtěl bych upozornit, že tu-
berkulóza rozhodně není typ
nemoci, kterou by si člověk
mohl diagnostikovat sám
doma, ať už na internetu,
nebo z nějaké knihy,“ varuje
Vladimír Koblížek, předseda
České pneumologické a ftize-
ologické společnosti a přední
český plicní odborník. Bez
skenování na centrálním to-
mografu a rentgenu plic se
odhalení nemoci, pokud se
už neprojevuje ve svém ko-
nečném stadiu, člověk neobe-
jde.
Počty nemocných stoupají

a lékaři zjišťují její větší vý-
skyt s válkou na Ukrajině
a přílivem uprchlíků do Čes-
ka. „Není to žádné překvape-
ní, na východ od naší republi-
ky není péče o tuberkulózní
pacienty na takové úrovni
jako u nás,“ nediví se růstu
případů Jiří Wallenfels, ve-
doucí Národní jednotky do-
hledu nad tuberkulózou FN
Bulovka v Praze. Ukrajinské

nemocné evidovali čeští plic-
ní lékaři už před válkou.
Nyní jich je čtyřikrát víc.
Mezi cizinci tvoří 64 procent
nakažených.
Určitým nebezpečímmůže

být i mírný vzestup multire-
zistentní formy TBC, kterou
už není možné léčit tradiční-
mi postupy a vyžaduje hospi-

talizaci a izolaci na speciál-
ním oddělení. Těchto one-
mocnění je v Česku kolem tři-
ceti a pacienti mají k dispozi-
ci pouze vyčleněné zařízení
pražské Thomayerovy fakult-
ní nemocnice. Léčba jednoho
takového nemocného vyjde
naminimálně 1,5milionu ko-
run. PAVEL HRABICA

V roce 1971 se tato kniha stala
bestsellerem. ARCHIV

Býval snad v každé rodině.
Kniha Domácí lékař vyšla
poprvé v roce 1971.

• Vydalo ji nakladatelství
Avicenum a obsahovala
na 583 stránkách popis
řady nemocí i anatomické
ilustrace.

• Moderní zdravovědný
rádce, jak knihu můžete
dodnes najít i na inter-
netových bazarech, vyšel
celkově v pěti vydáních,
v původní podobě napo-
sledy v roce 1991.

• Z druhé ruky ji, podle
zachovalosti, koupíte
od 59 do 399 korun.

• Pod stejným názvem
vycházejí ale i mnohem
novější publikace. PH

1
V Česku letos zemřel na čer-
ný kašel první člověk. Byl ve
věku 55 až 64 let, informo-
val Státní zdravotní ústav.
Od začátku roku se nemocí
nakazilo 3101 lidí. Proti
předchozím letům jí výraz-
ně přibylo, letošní počty
jsou nejvyšší za 60 let. ČTK

Zeptejte se na bližší informace přímo vašeho lékárníka nebo si vyžádejte ukázkový ceník.
Informace naleznete také na www.benu.cz.

Jít s receptem k nám
se vyplatí!

V BENU Lékárnách pořídíte
s kartou BENU PLUS
více než 3000 léků
z vybraných kategorií
bez doplatku na recept.

inzerce

Populární kniha Domácí lékař
není pro TBC vhodná literatura

DOMÁCÍ LÉKAŘÚMRTÍ
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Příběhy o mladých
talentovaných lidech
máme v deníku
Metro v oblibě.
Ať už malují, muzi-
círují, či šprechtí
s diplomaty.

Každé ráno vstává první a ce-
lou rodinu probouzí tóny
svých houslí. Čtrnáctiletý ta-
lent s netradičním jménem
Vintíř Langášek si stihl za-
hrát na Pražském jaru, Smeta-
nově Litomyšli nebo také
v prestižní koncertní síni Pa-
lais des Beaux-Arts de Bruxel-
les (Bozar) v Belgii. Hudební
geny zdědil po předcích, ne-
tradiční jméno zase po zbož-
ném poustevníkovi ze Šuma-
vy.
„Vintíř má čtyři sourozen-

ce a u všech vidíme, že mají
hudební nadání. Všichni,
včetně nejmladšího syna, kte-
rému je teprve pět a pů roku,
hrají na nějaký hudební ná-
stroj,“ popisuje pro deníkMe-
tro maminka mladého uměl-
ce Petra Langášková, která
sama hraje na klavír. K hud-
bě měli vřelý vztah i Vintířo-
vi předci. Jeho pradědeček
ovládal hru na klavír a hous-
le, ve 30. letechminulého sto-
letí měl vlastní kapelu, a do-
konce mu tehdejší hudební
vydavatelství Ultraphon vy-
dalo gramofonovou desku

s vlastní tvorbou. Dědeček
z druhé strany zase zpívá ve
folklorním souboru.
„Už když byly Vintířovi dva

roky, vypozorovali jsme, že
častěji zpíval, než mluvil.
K hudbě jsme ho proto vedli
od malička. Housle si vybral
sám v pěti letech,“ vzpomíná
Petra Langášková.

Být vidět, být slyšet
Velkou motivací je pro Lan-
gáška především hraní na
prestižních koncertech, spo-
jené s cestováním, nebo dob-
ré umístění na houslových
soutěžích, kterým ale často
předchází velký boj s trémou.
Z Mezinárodní houslové sou-
těže Josefa Micky v Praze si
odnesl trofej za druhé místo,
loni na jaře získal první cenu
na houslové soutěži v Novém
Jičíně a čestné uznání na Ko-

cianově houslové soutěži
v Ústí nad Orlicí. Velkou
vzpruhou pro něj byla také
účast ve stipendijním progra-
mu pro mladé nadané uměl-
ce MenART, kde měl mož-
nost trénovat hru na housle
pod vedením koncertního
mistra České filharmonie
Jana Fišera.
„Každý hudebník přistupu-

je k nástroji a studiu skladby
po svém, Vintíř se učil nejen
od mentora, ale také od dal-
ších dětí, které s ním byly ve
skupině. Navázal tu i pěkná
přátelství,“ dodává pro deník
Metro Petra Langášková.
Kromě sólového hraní se

Vintíř věnuje také cimbálové
muzice. Hudba však není
jeho jediným koníčkem. Je
také zapáleným skautem
a zdatným horolezcem. Jestli
se však vydá na profesionální

dráhu houslisty, zatím Vintíř
neví. Stále tedy není jisté, zda
bude dobývat koncertní haly,
nebo vrcholky hor.

Mít talent nestačí
K tomu, abyste dosáhli úspě-
chu, však talent a píle vždyc-
ky nestačí. Jak již bylo řeče-
no, Langášek je jedním z ta-
lentů, které se vminulosti za-
pojily do stipendijního pro-
gramu.
„Až do konce března semo-

hou nadaní žáci a studenti
hlásit na stejnojmennou aka-
demii. Ta už sedmým rokem
propojuje významné umělce
s těmi, kteří stojí teprve na
prahu své hudební, výtvarné,
taneční nebo divadelní karié-
ry. Program po dobu jednoho
roku rozvíjí talent žáků a stu-
dentů základních a středních
škol, kteří mají možnost učit

Výtvarnictví se Bičiště z Hradce
Králové věnuje už od 1. třídy.

Každý hudebník přistupuje k nástroji a studiu skladby po svém. Vintíř
se učil od mentora, ale také od dalších dětí ve skupině. MENART

NA ZKUŠENOU NA ZÁPAD I

inzerce
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se od profesionálů, jako jsou
klavírní mistr Ivo Kahánek,
uznávaný choreograf Jan Ko-
det a další špičky z oboru,“ po-
pisuje pro Metro mediální zá-
stupkyně MenART Ivana Šal-
babová s tím, že programem
už prošlo 660 dětí.

Blok vždy u sebe
V tom, že se bude i nadále vě-
novat umění, má naopak úpl-
ně jasno devatenáctiletý Edu-
ard Bičiště z Hradce Králové.
Ten zmiňovaný stipendijní
program pro nadané absolvu-
je podruhé. Po maturitě by
chtěl směřovat na Vysokou
školu uměleckoprůmyslovou
v Praze.

„Vybral jsem si tam ateliér
K.O.V. – koncept, objekt, vý-
znam, který vede studenty
k hlubšímu pochopení pro-
storové tvorby. Právě tento
směr mě teď nejvíc zajímá.
Doufám, že mi to vyjde,“ líčí
pro deník Metro Bičiště, kte-
rý u sebe neustále nosí blok
a tužku, a kdykoliv má čas,

kreslí nebo skicuje. V šestnác-
ti letech se stal Talentem krá-
lovéhradecké kultury ve vý-
tvarném oboru a v roce 2022
zvítězil se svou prací v Národ-
ním kole mezinárodního bie-
nále figurální kresby a malby
dětí a mládeže. To vše pod vý-
tvarnýmdohledemMarka Bě-
lohlávka, který mladíka učí
na ZUŠ Střezina už od šesti
let.

Inkoustová Litomyšl
V roce 2019 začal v MenART
spolupracovat s Tomášem
Císařovským, který patří
k nejuznávanějším českým
malířům. „Jeho zpracování je
mi hodně blízké. Je v něm na-
víc mnoho příběhů. Poskytl
mi spoustu cenných rad. V
ročníku jsme se tehdy zamě-
řovali na figurální tvorbu a
vyvrcholením naší práce byla
skupinová výstava na festiva-
lu Smetanova výtvarná Lito-
myšl, kde jsemměl pět svých
děl. Jednalo se o velkoformá-
tové kresby figur inkousto-

vou tužkou,“ vzpomíná stu-
dent.

Německá fair play a balíčky
Zajímavá událost týkající se
hned několika talentovaných
mladých lidí zároveň se včera
odehrála také na půdě Střed-
ní odborné školy Drtinova
v Praze 5. Sjela se sem totiž
delegace několika desítek ně-
meckých politiků v čele s vel-
vyslancem Andreasem Kün-
nem. Na půdě školy si dali
sraz nejen s českým minis-
trem školství Mikulášem Be-
kem, ale také s žáky a absol-
venty školy. Důvod je prostý.
Místní studenti se totiž již ně-
kolik let u našich západních
sousedů účastní mezinárod-
ních výměn a odborných pra-
xí.
„V květnu loňského roku

jsem měl možnost zúčastnit
se odborné praxe v Mnicho-
vě. Projekt zaštiťovala čes-
ko-německá organizace Tan-
dem a naše škola. Celá akce
byla formou výměnného po-

bytu, což znamenalo, že nám
byl přiřazen student z Mni-
chova, který svou praxi vyko-
nával u nás v Praze,“ vzpomí-
ná pro deník Metro student
SOŠ Drtinova Adam Kočí
s tím, že kromě toho v Mni-
chově získal skvělé zkušenos-
ti i spoustu nových přátel.
„Co se týče náplně mé práce,
pracoval jsem v organizaci
Buntkickgut. Jde o neziskov-
ku, která se zaměřuje na roz-
voj smyslu fair play u dětí skr-
ze fotbal. Mohl jsem díky ní
navštívit školy, vyučovat ho-
diny tělocviku, organizovat
pouliční turnaje a především
celou dobu komunikovat
s nejmladší generací Němec-
ka,“ dodává Kočí. Příjemnou
zkušenost má i studentka
Nela Jodasová. „Pracovala
jsem ve firmě Marivie, kde
jsem byla součástí distribuce
a tvorby balíčků, pomáhala s
prodejem anebo byla zapoje-
na do výzkumu současných
trendů. Díky praxi jsem si
více procvičila německý ja-

zyk a vyzkoušela si, jaké by to
bylo žít a pracovat v Němec-
ku. Jestliže máte také tako-
vou možnost, jakou jsem
měla i já, nebojte se a běžte
do toho. Do života vám to při-
nese hodně, ale nevezme
vám to skoro nic,“ usmívá se
Kočí.

Erasmus a spol.
Kromě toho, co žákům účast
na praxích dala, jak ovlivnila
jejich budoucí studijní či pra-
covní směřování a proč může
být přeshraniční spolupráce
důležitá, se včerejší diskuze
týkala i financí. V neposlední
řadě se mladí účastníci ptali
na rozdíly v politickém systé-
mu Česka a Německa, stejně
tak jako na možnosti studia,
práce i praxe v zahraničí. Po-
dle Tomáše Botlíka, koordiná-
tora zahraniční spolupráce
na SOŠ Drtinova, díky podob-
ným diskuzím, ale i meziná-
rodním zkušenostem z praxí
získávají žáci více sebedůvě-
ry k tomu, aby se v zahraničí
nebáli studovat a pracovat.
Případně aby pracovali v ně-
meckých firmách u nás. Stej-
ného názoru je i Jarmila
Půbalová z Koordinačního
centra česko-německých vý-
měn mládeže Tandem.
„Účastníci pondělní akce se
dozvěděli o možnostech čes-
ko-německých projektů, kte-
ré nabízíme. Možnosti vzni-
kají díky podpoře Česko-ně-
meckého fondu budoucnosti
a programu Erasmus+,“ líčí
Půbalová.

Někteří absolventi výměnného programu následně maturují
z druhého cizího jazyka, odcházejí studovat za hranice. SOŠ DRTINOVA

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

„Když mi bylo 12 let, zjistil jsem, že mě baví kresba. Kreslení figur
a lidí jsem věnoval stále víc času,“ říká Bičiště. 2x MARIANA MAISNEROVÁ

DRIL OD KLAVÍRNÍHO MISTRA

inzerce
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Tři plánované koncerty
Pop-rocková kapela Like-it vyráží na jarní část svého tur-
né. Oblíbená třebíčská partička kolem frontmana Domini-
ka Kříže se chystá do domovské Třebíče, kde vystoupí ten-
to pátek. Pak bude pokračovat do Brna a koncertní šňůru
zakončí 26. března v pražském Rock Café. MET

Thriller podle
skutečné události.
Drogy, varna,mafie, stavy sje-
tosti, a hlavně příběh inspiro-
vaný skutečností – taková je
charakteristika filmu Fenta-
sy, který měl v kinech premi-
éru minulý čtvrtek. Na slo-
venské poměry se jedná o vel-
mi zajímavý snímek s místy
nevyužitým potenciálem.

Smrtící rychlost
Film vypráví o droze fenta-
nyl, která je v současnosti vel-
mi známá v souvislosti se Spo-
jenými státy, kde se tento
opioid šíří smrtící rychlostí.
Sofie, v podání Kristíny Ka-

nátové, nadevše miluje divo-
ké večírky. A to hlavně ty, na
kterých jsou hlavním zdro-
jem zábavy látky silnější než
alkohol. Se svýmnovýmpříte-
lem, amatérským chemikem
Pellerem (Noël Czuczor), roz-
jíždí velmi lukrativní podni-

kání. Když se totiž jakákoliv
podomácku vyrobená droga
řízne fentanylem, její účinky
se závratně násobí. A stejně
tak zisk. Jé jí úplně jedno, že
jejich droga se promnohé stá-
vá smrtícím koktejlem, hlav-
ně že vládnou pouliční scéně.
Euforii z rychle rostoucího

bohatství vystřídá kruté vy-
střízlivění. Jejich úspěch vel-
mi brzy přiláká pozornost po-
licie, ale hlavně ruské mafie,
která konkurenci netoleruje.
Sofie se rozhodne hrát
o všechno a nezáleží, kolik
životů to bude stát. Celý pří-
pad navíc vyšetřuje detektiv
v podání Davida Švehlíka.

Šmrnc a úroveň
Kanátová v roli Sofie ve filmu
excelovala svým výkonem,
především ve scénách, kde
hrála sjetou.
Švehlík opět nezklamal

a snímku dodával šmrnc a za-
chovával úroveň. Kriminální
thriller Fentasy je inspirova-

ný skutečnými událostmi,
které se odehrály v roce 2011
na Slovensku.
Tvůrci vědí, jak nasnímat

a postprodukčně upravit zá-
běry, aby byly cool. Má to vše,
co má drogový film mít – jed-
noduchou zápletku, ustřele-
ný vizuál v drogových sta-
vech, prezentaci života s rych-
le vydělanými penězi či agre-
sivní hudbu, skvělý střih a dy-
namickou kameru. Technic-
ky jde o solidní práci, až na
odfláknutý zvuk, kdy špatně
artikulujícím hercům polo-
vina replik pomalu není ro-
zumět. Divák má tendenci
zvuk zesílit a ruší to celkový
dojem.

Obtížné napojení
I přes to, že je Fentasy prv-
ním celovečerním filmem re-
žiséra Samuela Vičana, jde
o solidní podívanou. Často
ale chybí nádech amosféry.
Sice divák ví, co postavy děla-
jí, ale velmi těžko se na ně lze

napojit. Snímek totiž neobsa-
huje žádnýmoment, který by
diváka přiklonil na jednu
stranu.

Fentanylové znechucení
Bohužel jsou některé části
sušší, kýčovité, hluché, mír-
ně utahané, ale aspoň je
k tomu adekvátní důvod. Sce-
nář čerpal z reálného příbě-
hu, přičemž jde o neustálý
boj mezi ukázkou reálnou
a fiktivní, nudnou i akční. Sní-
mek Fentasy si dokázal udr-
žet rozumný balanc, i když za
cenumírného klišé.
Na druhou stranu, cílem

bylo bojovat proti tvrdýmdro-
gám a přimět diváka přemýš-
let. Účel byl určitě splněn.
Z kina jsem odcházela zne-
chucená drogami, sjetými sta-
vy a dojezdy a celým tím in-
terním světem mafie, fenta-
nylových varen a honbou za
penězi. TEREZA ŠIMURDOVÁ

V Kostelci nad Černými lesy
u Prahy se v květnu otevře
nová expozice Národníhomu-
zea pivovarnictví. Tříleté
úpravy v areálu pivovaru,
kdemuzeum sídlí, a restauro-
vání historických technologií
podpořily částkou 1,45 milio-
nu eur (přibližně 36,6 milio-
nu korun) Fondy Evropského
hospodářského prostoru.
Mezi zrenovovanými kusy je
například dřevem vytápěná
varna z počátku 30. let minu-
lého století, která je největší
na světě.
Muzeum vytváří od roku

2001 unikátní sbírku pivovar-
ských technologií, majitelé je
získali hlavně ze zaniklých tu-
zemských i zahraničních pi-
vovarů.

Kolem dvou třetin částky
využili majitelé na stavební
úpravy budov ve zhruba
dvouhektarovém areálu.
„Hlavně na střechy a statiku,
ve velmi špatném stavu byla
střecha nad varnou a sladov-
nou, dělalo se i předláždění
dvora,“ řekl jeden z majitelů
muzea Milan Starec.
Zhruba sedm milionů ko-

run šlo na restaurování histo-
rických technologií. „Jde
o 17 technologických celků,
ale třeba varna jsou tři patra
technologií, takže celkem se
jedná o desítky kusů,“ dopl-
nil Starec. Majitelé si nejvíce
cení dochované technologie
ze 30. let 20. století. Varna
s obsahem 160 hektolitrů je
podle Starce největší na světě

na přímý ohřev. „Podobných
unikátů je tady víc, například
žentour o průměru 17,5 met-
ru s otevřenýmkrovem je nej-
větší v Evropě, nyní ho předě-
láváme na konferenční pro-
stor,“ řekl Starec.
Návštěvníci muzea uvidí

například i ocelové chladicí
štoky, sprchový aparát nebo
funkční pražírnu na slad. Ma-
jitelé muzea, Tomáš Vodo-
chodský a Milan Starec, od
90. let zmapovali zhruba
3000 starých pivovarů v Če-
chách, na Moravě a ve Slez-
sku. „Kde to bylo možné, sna-
žili jsme se věci zachraňovat.
Narazili jsme i na zaniklý pi-
vovar v Kostelci s kompletně
dochovanou technologií, kte-
rý jsme pak v roce 2001 kou-
pili,“ vzpomíná Starec. V sou-
časnosti už sbírku rozšiřují
také o části technologií ze za-
hraničí, například z Němec-
ka nebo Rakouska. V roce
2018 byl pivovar včetně vyba-
vení prohlášen za kulturní pa-
mátku. „Předměty jsme po-
stupně začali zapisovat do
Centrální evidence sbírek, to
znamená, že jsou státem
chráněné, chtěli jsme, aby
tady nikdo nemohl jen tak
něco vyrubat ze zdi, kdyby se
s námi něco stalo,“ řekl Sta-
rec. Muzeum je také porad-
ním orgánem pro památkáře
pro průmyslové dědictví v pi-
vovarnictví. ČTK

V tomto pivovaru z roku 1842 vzniká Národní muzeum pivovarnictví
představující technologie Rakouska-Uherska. NMP

Výstava o pivovarnictví

M
ET
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Boj proti drogám. Film
o fentanylu splňuje účel
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„Zelená živina“ s mnoha
funkcemi

Kyselina listová je ve vodě
rozpustný vitamin B9, někdy
také nazývaný folacin nebo
folát. Byla objevena v roce
1940 extrakcí ze špenátu.1
Tělo ji nedokáže uchovávat
příliš dlouho, proto se musí
denně doplňovat. Přirozeně
se nachází v tmavě zelené
listové zelenině, fazolích,
hrachu, ořeších, pomeran-
čích, citronech, banánech,
melounech nebo jahodách.
Pokud se tyto suroviny tepel-
ně upravují nebo nesprávně
skladují, ztrácejí až 50 % ky-
seliny listové, která je v nich
obsažena. Její dostatečnou
dávku lze zajistit pomocí
suplementů jako doplňků
k pestré stravě.

Kyselina listová pomáhá
Vašemu tělu:

• Vytvářet a opravovat
DNA

• Budovat svaly
• Hojit rány
• Předcházet vrozeným

vadám míchy a mozku
(defekty neurální
trubice)

• Vytvářet červené krvinky

• Snižovat riziko vzniku
některých typů
rakoviny

• Zmírňovat emoční
nepohodlí a depresi

• Snižovat riziko vzniku
srdečných nemocí,
cévních a mozkových
příhod

• Udržovat nehty, vlasy
a pokožku v optimálním
stavu

Víte, že…
Kyselina listová pomáhá

předcházet závažným vroze-
ným vadám mozku a páteře
plodu až o 70 %.2

Prevence vrozených vad
a komplikací souvisejících
s těhotenstvím

Kyselina listová chrání ne-
narozené děti před defekty
neurální trubice. Tyto vro-
zené vady postihují páteř,
míchu nebo mozek a můžou
způsobit smrt.

Vyskytují se v prvních týd-
nech těhotenství, často ještě
předtím, než žena zjistí, že je
těhotná.

Nejčastějším defektem je
rozštěp páteře neboli spina
bifida. K tomuto stavu do-

chází, když se páteř nenaro-
zeného dítěte během vývoje
v děloze zcela neuzavře a mí-
cha zůstane obnažená. V dů-
sledku toho nefungují nervy,
které ovládají nohy a další
orgány. Děti s rozštěpem pá-
teře mají často celoživotní
postižení.

Nejzávažnější vrozenou
vadou je anencefalie. Dítě se
narodí bez části lebky a moz-
ku a nakonec zemře.

Kyselina listová pomáhá
předcházet i dalším typům
vrozených vad a těhoten-
ským ztrátám. Vzhledem
k tomu, že přibližně 50 %
těhotenství je neplánovaná,3
odborníci doporučují konzu-
maci kyseliny listové všem
ženám i těm, které nechtějí
založit rodinu.

Víte, že…
Běžná denní dávka kyseli-

ny listové je 200 mikrogramů
denně. V období těhotenství
a kojení lze příjem zvýšit na
400 až 600 mikrogramů.

Podpořte mozek a zlepšete
emoční pohodlí

Kyselina listová je klíčová
pro správnou funkci mozku
a hraje důležitou roli v du-
ševním a emocionálním zdra-
ví. Jeho nedostatečná hladina
vede ke zhoršení příznaků
mozkové mlhy včetně potíží
s koncentrací a pamětí.4

Studie5 také ukazují, že
užívání doplňků s kyselinou
listovou:

• Zlepšují výkon mozku
• Snižují riziko ztráty

paměti a pomáhají léčit
Alzheimerovu chorobu

• Snižují příznaky úzkosti
a deprese

Víte, že…
Kyselina listová podpo-

ruje produkci serotoninu,
který je důležitý pro regulaci
nálady.

1https://www.jstor.org/sta-
ble/48508236
2https://www.pregnancybirthba-
by.org.au/neural-tube-defect
3https://www.unfpa.org/press/
nearly-half-all-pregnancies-are-
-unintended-global-crisis-says-
-new-unfpa-report
4https://www.healthline.com/
nutrition/vitamins-for-brain-fog
5https://www.ncbi.nlm.nih.gov/
pmc/articles/PMC1123448/

Proč ženy potřebují kyselinu listovou
Kyselina listová je nezbytná pro tělesné
funkce, které vyžadují buněčné dělení.
Je zvláště důležitá pro normální vývoj
děťátka a při tvorbě klíčových látek pro
nervový systém. Proto ji lékaři doporučují
budoucím maminkám. Kyselina listová
má však mnohem širší uplatnění. Její
zařazení do každodenní rutiny nabízí řadu
celoživotních výhod pro každou ženu.
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Vysoká odolnost v oslnivém
designu
Telefon nemusí být ro-

bustní a nevzhledný, aby byl

míň náchylný na poškození.
Vmodelech A55 a A35 najde-
te spojení prémiového mate-
riálu a skla Corning Gorilla

Glass Victus+ v unikátním,
minimalistickém provede-
ní. Telefon se tak snadno
a přirozeně drží a zároveň je
odolnější proti pádům i po-
škrábání. Na výběr přitom
máte z různých barev. Mod-
rá a modročerná vám dodají
na eleganci, zatímco fialová
a žlutá vám pomůžou popus-
tit uzdu své kreativity.

Už žádné rozmazané snímky
a videa
Chcete pořizovat snímky

i za špatného světla? Díky
režimu Nightography a vy-
spělé technologii AI Image
Signal Processing s umělou
inteligencí dosáhnete špič-
kových fotografií krajiny,

www.metro.cz09

Fotky, které vyrazí dech, vylepšené
jádro i lákavá cena. Nová řada
telefonů Galaxy A zaujme každého
Sháníte telefon, se kterým pořídíte ostré
fotografie ve dne i v noci? Nebo je pro vás
přednější, abyste na telefonu rozjeli náročné
hry a mohli se dívat na seriály? Samsung
právě představil hned dva zbrusu nové
modely řady Galaxy A, které jsou ideální
pro každého. A to navíc za velice atraktivní
cenu s bonusy k nákupu. Čím vás tedy
Galaxy A55 5G a Galaxy A35 5G ohromí?

advertorial

rodiny a přátel i při slabém
večerním osvětlení. Optický
stabilizátor a digitální stabi-
lizátor videa navíc zajistí os-
tré snímky a záběry také ve
chvílích, kdy máte při focení
roztřesené ruce nebo fotíte
při chůzi.

Na hry, filmy i seriály
Ať už hrajete graficky ná-

ročné hry nebo se chcete
dívat na oblíbené filmy a se-
riály ve vysoké kvalitě, nové
telefony řady A jsou připrave-
ny na všechno. Osmijádrový
procesor se postará o stabil-
ní výkon a plynulý zážitek
a 6,6palcový displej Super
AMOLED s rozlišením Full-
-HD a funkcí Vision Booster

zajistí jasné a kontrastní bar-
vy i na přímém slunci.

Široké množství funkcí za
lákavou cenu
Chytré telefony A55 5G

a A35 5G jsou úplnou no-
vinkou a prodávající se za
doporučenou maloobchodní
cenu 11 999 Kč (A55 128 GB)
a 9 499 Kč (A35 128 GB). Při
nákupu do 7. dubna navíc
získáte jako bonus bezdrá-
tová sluchátka Galaxy Buds
FE v ceně 2 699 Kč nebo fit-
ness náramek Galaxy Fit3
za 1 499 Kč. S touto nabíd-
kou si tak vychutnáte nejen
nevídané mobilní zážitky,
ale i výhody ekosystému
Galaxy.
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Jsou u nás ženy doceňovány a mají stejné možnosti uplatnění
v práci? Určitě nikoliv, což nejspíš tuší i ten, kdo nesleduje
kauzu, kterou otevřela Daria Kashcheeva na Českých lvech.
Ono je to tedy i hanba takto přiznat, že problém trvající desít-
ky let má v dnešní době někdo „otevírat“ či „vykopávat“. Ale
společenská setrvačnost bývá dlouhá.
Einstein by například možná nepostupoval se svými výpočty
tak rychle, kdyby mu nepomáhala jeho první choť Milena, vý-
borná matematička. A kdo o ní dnes ví? Dříve byl ostatně muž

vnímán jako živitel rodiny, pro-
to ústup manželek k rodinným
povinnostem byl dán i touto
konvencí. A je jisté, že svět tak
přišel o nejedno významné dílo.
Dobře je to vidět i v nově vydané
publikaci Vzpomínky na překla-
datele Jaroslava Zaorálka, kterou
napsala jeho manželka Hedvika
a vydalo Středočeské muzeum
v Roztokách. Zaorálek byl za prv-

ní republiky excelentním překladatelem z francouzštiny, Hed-
vika talentovanou sochařkou. Ve svých vzpomínkách ale zmi-
ňuje, že často může modelovat, jen když není muž doma.
Mnohé starší sochy ničila, aby si muž nevšiml, že nějaká nová
přibyla. A jak se jí životní druh odvděčil? Když měl Zaorálek
v rozhovoru definovat v rámci svého Desatera překladatele
pojem „manželka“, napsal: „Vysavač perně získaných záloh
a honorářů. Bytost, která nemá nejmenší pochopení ani pro
deleatur, ani pro imprimatur.“
A pak se divte, že svět kolem nás vypadá
tak, jak vypadá.

POČASÍ
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Mnohé
starší

sochy ničila, aby
si muž nevšiml,
že nějaká nová
přibyla.

Teplotní rekordy: -9,1 °C (1865) 18,6 °C (1884) Bio:

20.10 Teroristka
Komediální drama (ČR, 2019).
Hrají: I. Janžurová, M. Hof-
mann, T. Vilhelmová, P. Liška.
Režie R. Bajgar

21.40 3 plus 1
s Miroslavem Donutilem
Povídky (ČR, 2009). Hrají:
M. Donutil, H. Ševčíková, V. Ko-
nečná, E. Horká. Režie Z. Švarc

23.00 Komisař Moulin
Dokonalý viník. Krimiseriál (Fr.,
2004). Hrají: Y. Rénier, S. Rénie-
rová, B. Rosselli, A. Béatová

00.35 AZ-kvíz
Soutěž pro každého

20.00 My, občané
Protektorátu (2/3)
Korespondence, osobní vzpo-
mínky odkrývají unikátní po-
hled na život v Protektorátu

21.00 Z traktoru
na svět se dívám
Historie traktorů

21.55 Zázraky lidského génia II
Zlato

22.50 Agent Hamilton II (1/8)

23.35 Klamné operace
2. světové války (2/4)

00.25 Komúna

20.20 Jedna rodina
Děda roku. Komediální seriál
(ČR, 2024). Boba čeká finále
soutěže o dědu roku a všechny
překvapí svou volnou disciplí-
nou. Hrají: P. Zedníček, T. Jeřá-
bek, F. Blažek, B. Kohoutová

21.40 Survivor
Česko & Slovensko III (5)
Rivalita mezi kmeny stoupá
a atmosféra na soubojích by se
dala krájet. Narážkami se neše-
tří, bitva mezi Titány a Lovci
jede na plné obrátky

23.40 Kriminálka
Miami II (21, 22)
Krimiseriál (USA, 2004)

20.15 Zoo (183)
Svědomí si nekoupíš. Rodinný
seriál (ČR, 2023). Hrají: M. Pe-
cháčková, Š. Bilina, E. Burešová,
T. Klus

21.40 7 pádů Honzy Dědka
7 pádů Honzy Dědka
z Malostranské besedy

22.50 7 pádů Honzy Dědka

23.55 Ano, šéfe!
Ondřej Pech stojí před neleh-
kým rozhodnutím, zda si hotel
Bílý koníček na třeboňském ná-
městí nechat, nebo ho prodat

00.55 Policie v akci

18.30 CENY ANDĚL 2023:
SÓLOVÝ INTERPRET

19.00 Party ride
Příprava na dnešní mejdan

21.00 Hot hity
Žhavé klipy

22.00 Naked Attraction Poland
Polská verze nahé seznamky

22.30 Virtuální svět TV
Vydejte se na cestu kolem světa
z pohodlí vašeho domova

0.00 Óčko flirt
Proud klipů
a sexy vzkazy diváků Óčka

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA

Talent u plotny

IVAN ADAMOVIČ
PRŮVODCE PŘÍTOMNOSTÍ
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Prezident Českého biatlonu
Jiří Hamza nebyl s uplynulou
sezonou spokojený, v realizač-
ním týmu podle něj nastanou
změny. „Bavíme se o tom a ur-
čitě nastanou. Musíme ale za-
čít všichni sami u sebe. Čekali
jsme, že přijde nějaký vrchol
směrem k mistrovství světa
v Novém Městě na Moravě,
ten nepřišel, a teď se musíme
upnout na olympiádu,“ řekl
Hamza. Ohledně změn ne-
chtěl být konkrétní, řekl, že je
budou představitelé svazu pre-
zentovat během příštíchměsí-
ců. Biatlonisté se nedostali ani
jednou na stupně vítězů, což
se jim naposledy stalo v sezo-
ně 2009/10. Nejlépe byla pátá
Tereza Voborníková ve vytrva-
lostním závodě v Oslu. ČTK

Hamza o sezoně:
Změny přijdou

Cenné kovy pro šam-
pionát v Česku sym-
bolizují puk a led.

Hokejisté budou na květno-
vémmistrovství světa v Praze
a Ostravě usilovat o medaile
z křišťálového skla s kovovou
obroučkou, z nichž každá
váží 250 gramů. Navazují tak
na minulé MS v Česku před
devíti lety, kdy byly medaile
ve tvaru puku tvořeny kombi-
nací galvanizovaného kovu
a českého křišťálu. I pro letoš-
ní turnaj má kruhový tvar
evokovat kotouč, tělo medai-
le s vybroušenými ostrými
řezy pak rozbruslený led.
Obroučka je vysoustružena

z nerezové oceli a odkazuje
k mantinelům, jež hrací plo-
chu ohraničují. Design stuhy
byl navržen v typické české
trikoloře – červené, modré
a bílé barvě, která je patrná
při pohledu na celou sadu.

„Medaile symbolizují led –
ledovou plochu jako dějiště
zápasu. Sklo pro nás bylo jas-
nou volbou. Do medailí se
měl dle zadání propsat hokej
a hostitelská země. Myslím,
že české sklo je signifikant-
ním materiálem pro naši
zemi amá velké jméno. Sama
jsem designérkou skla, tak
bylo jasno. Chtěla jsem, aby
design byl jednoduchý amini-
malistický, aby se v němobje-
vilo tradiční řemeslo. Prostě
čistá krásná věc,“ uvedla au-
torka a designérka medailí
Kateřina Handlová.
„Oslovili jsme výběrovým

řízením několik dodavatelů,
ale jsem moc rád za to, jak
jsme se rozhodli a jak to do-
padlo. Chtěli jsme využít jed-
noho unikátního českéhoma-
teriálu, jímž je sklo, stejně
jako tomu bylo v roce 2015.
České sklářství patří k abso-
lutním špičkám v oblasti. Le-
tos jsou medaile zpracované
jinak než tehdy, ale jsme

moc rádi za výsledek, jaký je.
Jsme spokojení. I podle toho
konečného výsledku si mys-
lím, že jsme se rozhodli správ-
ně,“ ocenil prezident pražské-
ho organizačního výboru MS
Petr Bříza.
Vedle požadavků na design

muselymedaile odpovídat re-
gulím Mezinárodní hokejové

federace (IIHF). „Podle nich
musí mít jednotlivé konkrét-
ní prvky. Byli bychom samo-
zřejmě rádi, kdyby jedna
z těch sad patřila po turnaji
českým hokejistům, ale to už
myneovlivníme,“ doplnil Bří-
za, který je zároveň prvním
místopředsedou IIHF.
„Ledové“ medaile ocenil

v roli ambasadora i Jiří Šlégr,
olympijský vítěz z Nagana,
mistr světa a vítěz Stanleyova
poháru. „Medaile semi oprav-
du moc líbí, je to krásná prá-
ce. Věřím, že kluci budoumít
obrovskou chuť některou
urvat. Pro mě osobně to byl
vždy nádherný pocit, ať byla
ta medaile jakákoliv. Samo-
zřejmě zlatá má svá specifi-
ka. Když se vrátím do roku
2004, kdy jsme hráli poprvé
v O2 areně před vyprodaným
publikem a medaili jsme ne-
získali, bylo mi to strašně
líto. Věřím, že tentokrát se to
podaří a uděláme si radost,“
dodal Šlégr. ČTK

MS se hraje 10. až 26. května, kdy
se rozhodne o medailistech. ČTK

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen a ga-
ráží, vše do r. 1990. T.
734843403281146

Rusů nebude moc
Viceprezident Mezinárodní-
ho olympijského výboru
John Coates si není jistý, ko-
lik sportovců z Ruska bude
jako neutrálních závodit na
letošních olympijských
hrách v Paříži. Připouští, že
odhady kolem 40mohou
být blízko pravdě. Uvedl to
v rozhovoru pro australský
list Daily Telegraph.

Lehečka v TOP 30
Jiří Lehečka se po účasti ve
čtvrtfinále turnaje v Indian
Wells posunul na 27. místo
světového žebříčku. Další
dva čeští tenisté si po postu-
pu do 2. kola na „pátém
grandslamu“ vylepšili v po-
řadí ATP Tour kariérní maxi-
ma. Tomáš Macháč je nově
šedesátý a Jakub Menšík
sedmdesátý.

Čtyři zápasy
Hokejový útočník Oscar
Flynn z Liberce dostal
čtyřzápasový trest za faul
na obránce Sparty Michala
Moravčíka ve čtvrtfinále
play-off extraligy. Do tří
utkání nezasáhne brněnský
obránce Jan Ščotka, který
byl dodatečně potrestaný za
nedovolený zákrok na litví-
novského Michala Guta.

Chybná penalta
Fotbalisté Olomouce neměli
kopat penaltu v sobotním
utkání 25. kola první ligy
v Mladé Boleslavi, z níž
vyrovnali na 1:1. Obhájce
titulu Sparta správně neza-
hrávala pokutový kop v ne-
dělním zápase s Hradcem
Králové. V komuniké o tom
informovala komise rozhod-
čích.

Messi je zraněný
Kapitán Lionel Messi bude
kvůli svalovému zranění
v oblasti hýždí chybět Ar-
gentině v přípravných zá-
pasech v tomto a příštím
týdnu. Osminásobný držitel
Zlatého míče a lídr úřadují-
cích mistrů světa nedohrál
minulou středu zápas Inte-
ru Miami a v dalším už nena-
stoupil. ČTK

Bez potíží
Česká fotbalová reprezen-
tace se včera v Praze po-
prvé sešla pod novým tre-
nérem IvanemHaškem. Re-
prezentanti se začali chys-
tat na úvodní letošní pří-
pravné zápasy v Norsku
a doma s Arménií. Všech
23 hráčů z nominace je
v pořádku. „Máme kom-
pletní tým, čehož si váží-
me. Žádná omluvenka ne-
přišla,“ řekl asistent trené-
ra Jaroslav Köstl (na sním-
ku). Český celek se bude
chystat v Praze do zítra,
kdy se letecky přesune do
Norska. V pátek v Oslu na-
stoupí k utkání a o čtyři
dny později v Praze na Let-
né přivítá Arménii. ČTK

ČT
K

KRÁTCE

Medaile pro hokejové MS
jsou z křišťálového skla

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, Palác Koruna, Praha 1



LÁZNĚ NA ZKOUŠKU
Vyzkoušejte si lázeňský život

Uvedené ceny jsou za osobu a pobyt. Jednorázová sleva 3 000 Kč není kombinovatelná s jinými akcemi či slevami včetně slevy VIP Clubu Františkovy Lázně. Pobyt začíná v den
příjezdu večeří a končí v den odjezdu snídaní. Místní poplatek z pobytu bude připočten u povinných osob k ceně pobytu na základě obecně závazné vyhlášky města Františkovy
Lázně dle platného znění ve výši 50 Kč za osobu a den. Kapacita omezena, rezervace pobytu s jednorázovou slevou je možná pouze do 31.3.2024.
1/2 = dvoulůžkový pokoj, 1/1 = jednolůžkový pokoj

Při rezervaci
uveďte prosím kód:

217605

INFORMACE A REZERVACE

info@frantiskovylazne.cz
www.frantiskovylazne.cz

6 NOCÍ
(pobyt lze prodloužit)
POLOPENZE
(možnost dokoupení plné penze)
ALL INCLUSIVE NÁPOJE
neomezená konzumace
vybraných alkoholických, nealko-
holických, teplých a studených
nápojů během obědů a večeří
PARKOVÁNÍ AUTOMOBILU
V CENĚ POBYTU

6 LÉČEBNÝCH PROCEDUR
(1x uhličitá koupel, 1x aromatická

masáž částečná, 1x parafínový
zábal rukou, 1x parafínový zábal
zad, 1x oxygenoterapie - 60 min.,

1x perličková koupel)

NEOMEZENÝ VSTUP
do akvaparku A UAFORUM

Spa Resort PAWLIK - AQUAFORUM:
pondělí - neděle,

METROPOL: pondělí - pátek

Františkovy Lázně

31.03. - 28.04.2024
JARO/PODZIM
28.04. - 05.05.2024
06.10. - 16.11.2024

LÉTO
05.05. - 06.10.2024

ZIMA
17.11. - 22.12.2024

6 nocí cena před slevou 6 nocí 6 nocí 6 nocí
Spa Resort PAWLIK-AQUAFORUM HHHH

Budova B - je s budovou A propojena skleněnou chodbou
Standard - B 1/2 15 480 18 480 18 480 19 200 16 680
Standard - B 1/1 16 680 19 680 19 680 20 400 17 880
Komfort - B 1/2 15 900 18 900 18 900 19 680 17 100
Komfort - B 1/1 17 100 20 100 20 100 21 300 18 180
Rodinný pokoj - B 1/2 15 900 18 900 18 900 19 680 17 100
Superior - B 1/2 16 200 19 200 19 200 20 280 17 400
Superior - B 1/1 17 700 20 700 20 700 21 900 18 780
Lázeňský hotel METROPOL HHH

Standard 1/2 9 300 12 300 12 300 13 380 11 100
Standard 1/1 9 600 12 600 12 600 13 680 11 400
Komfort 1/2 9 780 12 780 12 780 13 800 11 580
Komfort 1/1 10 380 13 380 13 380 14 400 11 880
Rodinný pokoj 1/2 10 200 13 200 13 200 14 400 12 000

Vyz

SLEVA
3000Kč

rezervace pouze do 31.3.2024


